
  

 

Zápis ze společného jednání krajských předsednictev Sdružení místních samospráv 

(SMS ČR) a Spolku pro obnovu venkova Olomouckého kraje (SPOV OK) konaného 

formou on line dne 18. 2. 2022 od 09:00 hod. 

 

Přítomni na videokonferenci: 

Jiří Řezníček, Tomáš Šulák, Marek Ošťádal, Ing. Kateřina Mračková, Mgr. Marta Husičková, Ing. Jaroslav Brzák, 

Bc. Jarmila Stawaritschová, Ing. Jan Konečný, Ing. Petr Šimek, Miroslava Zavadilová, Kateřina Kapková, Josef 

Londa. 

Členové krajského předsednictva SMS ČR: 

Tomáš Šulák - předseda, Ing. Jan Konečný - 1. místopředseda, Miroslava Zavadilová - 2. místopředsedkyně, 

Marek Ošťádal - člen, Ing. Petr Šimek - člen, Bc. Jarmila Stawaritschová - členka, Jana Gerešová - členka, 

Kateřina Kapková - krajská manažerka. 

Členové krajského předsednictva SPOV OK: 

Jiří Řezníček - předseda, Mgr. Marta Husičková - 1. místopředsedkyně, Jana Gerešová -  2. místopředsedkyně, 

Josef Londa - tajemník, Ing. Kateřina Mračková, Ing. Jaroslav Brzák, Miroslava Zavadilová, Kateřina Kapková, 

Alena Wagnerová, Petra Kočnarová, Stanislav Cetkovský. 

 

Program: 

1) Úvod 

2) Informace o aktuálních aktivitách SPOV OK 

3) Informace o aktuálních aktivitách SMS ČR  

4) Informace ze Senátu PČR  

5) Informace z krajského zastupitelstva  

6) Aktuální řešení situace kolem zdražování energií 

7) Různé 

 

Průběh jednání. 

 

1. Úvod. 

Předseda SMS ČR Tomáš Šulák v úvodu pozdravil všechny přítomné účastníky videokonference na 

společném jednání. Připomněl, že včera se konala VH NS MAS v Plumlově, kde se část dnešních 

přítomných setkala a předal slovo předsedovi SPOV OK Jiřímu Řezníčkovi, aby přítomné seznámil 

s aktivitami a plánem činnosti na letošní rok. 



2. Informace o aktuálních aktivitách SPOV OK. 
 
Předseda Jiří Řezníček sdělil, že aktuálně je v přípravě konání VH SPOV OK, které by se konalo dne 
26.4.2022 v Čelechovicích na Hané.  
Další důležitá aktivita je, po dvouleté odmlce, vyhlášení SVR 2022. Oficiální vyhlášení a podpis podmínek 
se uskuteční za přítomnosti všech vyhlašovatelů soutěže dne 24. 2. 2022 v Poslanecké sněmovně 
Parlamentu ČR. Podmínky a charakteristika soutěže by měla být stejná jako v předloňském roce. 
Organizační zabezpečení soutěže bude mít na starosti nově jako tajemník Ing. Martin Kolmistr z MMR 
ČR. 
Předseda informoval o tom, že finanční podpora SVR ze strany MMR ČR a Olomouckého kraje je 
zajištěna. Termín pro podávání žádostí bude stanoven do 29.4.2022. 
SPOV OK spolu s CSV připraví pro potenciální účastníky soutěže motivační seminář k SVR 2022. Seminář 
„Vesnice roku 2022 - cesta za stuhou“ se bude konat 16.3.2022 od 8:30-14:30  v Příkazech (v zasedací 
místnosti v areálu ZD Unčovice, středisko Příkazy). 
Na semináři budou přítomní seznámeni s podmínkami soutěže Vesnice roku 2022, se zvláštním důrazem 
na ocenění Oranžová stuha, které se uděluje za spolupráci obce a zemědělských subjektů. Budou 
prezentovány zkušenosti a postřehy ze soutěže, ať už z pohledu vyhlašovatelů, starostů obcí, zástupců 
zemědělských subjektů nebo třeba dlouholetého člena hodnotitelské komise. Také bude blíže 
představena konkrétní spolupráce obce a zemědělského subjektu přímo v místě konání semináře. 
Součástí akce bude cca 2 hodinový workshop „ Jak úspěšně prezentovat obec“, který bude zaměřený na 
techniky vyvolání zájmu, atraktivní úvod, zvyšování motivace publika, sebevědomou komunikace, příběh 
– nejúčinnější nástroj v komunikaci. Workshp povede pan Václav Strnadel ze společnosti Azteka, který 
se více než 20 let zabývá osobním rozvojem, komunikací a týmovou spoluprací. Všem členům SPOV OK 
bude zaslán email s pro možnost přihlášení na tento seminář. 
 
Pokračoval dále, že v dotacích z POV už teď chceme zahájit se zástupci Olomouckého kraje vyjednávání 
o podmínkách POV 2023. Kde opět chceme prosazovat vytvoření nového dotačního titulu týkající se 
podpory na pořízení komunální techniky pro obce, a opět prosazovat další neakceptované návrhy, které 
byly v minulém období předkládány. 
Další téma bude řešení odpadů, kterými se zabýváme společně s MAS a mikroregiony. V dubnu se koná 
v Harrachově konference na téma Pozemkové úpravy, kde se bude jednat o zajímavých příkladech. O 
možné účasti a přihlášení byli naši členové již informováni.   
Na dotaz Tomáše Šuláka, jak je řešena nominace na člena hodnotitelské komise SVR 2022 bylo 
odpovězeno, že již v roce 2020 bylo v předsednictvu SPOV OK odhlasováno, že členem HK SVR 2020 bude 
Josef Londa, který má již z předešlých let jako bývalý pracovník krajského úřadu s touto soutěží bohaté 
zkušenosti, a proto může být navrhnut jako člen HK SVR v OK i pro rok 2022. Pan Tomáš Šulák oproti 
tomuto doporučení navrhl za SMS ČR jako člena HK SVR OK 2022 Kateřinu Kapkovou. Po krátké diskusi 
bylo jednohlasně odhlasováno, že jako člen HK SVR OK 2022 bude Josef Londa, který bude současně 
zastupovat (tak jako v předchozích letech) i SMS ČR, a jako náhradník bude Kateřina Kapková, krajská 
manažerka SMS ČR. 
Ing. Jaroslav Brzák informoval o tom, že v roce 2019 v SVR „Zelená stuha ČR“ vyhrála obec Dobrochov 
v Olomouckém kraji a letos v soutěži Entente Florale bude hodnocena evropskou komisí dne 25.6. 2022.   
 
 

3. Informace o aktuálních aktivitách SMS ČR. 
 
Předseda SMS ČR Tomáš Šulák informoval o tom, že v současné době řeší hlavně ceny energií, společně 
se starostou města Konice, který nahradil místo uvolněného radního OK po Ing. Radimu Sršňovi, a snaží 
se pomoci obcím, které se dostaly do nevýhodných situací vzhledem k vysokým cenám energie. Čeká se, 
že tuto nepřehlednou situaci na trhu s energií uchopí SMS celkově a dořeší na centrální úrovni dohodu 
s dodavateli. K tomu je ale třeba zjistit stavy na obcí, které by k tomuto poskytly zpětnou vazbu. V určitém 
časovém horizontu obdrží členské obce dotazníky k vyjádření, v jaké situaci se nachází. Tyto budou 



potom na krajské úrovni vyhodnoceny k dalšímu společnému postupu. SMS jedná se společností 
ENTERplex, s.r.o., se kterou je to složitější, ještě nezaslala seznam obcí, které jsou zapojeny do vzniklé 
koalice.  
Tomáš Šulák sdělil, že je členem pracovní skupiny Ing. Martina Šmídy (OK) kde se v daleko lepší míře a 
transparentněji než minule, snaží řešit otázky spolku „Odpady Olomouckého kraje“.  Zatím, ale neví, 
jestli došlo k výraznějšímu posunu, nebo jestli se připojilo více členských obcí. Na přerovsku v této věci 
budou s DSO Moravská brána jednat společně s Veoliou, která chce řešit spalování odpadů v Přerově. 
Výhoda je v tom, že se může jednat s firmou, která je v regionu, než přes nějaký vzdálený spolek. Kromě 
toho, že SMS již má krajskou manažerku, provozuje i „Společnost SMS služby, která řeší GDPR a 
poradenství na různé dotace. V současné době běží (místo Tomáše Pavelky), výběrové řízení (VŘ) na 
nového pracovníka na pozici GDPR.  
Ing. Jan Konečný se dotázal Tomáše Šuláka, z jakého zdroje má informaci, že je vyhlášeno VŘ, a že by 
rád, aby tyto informace přicházely oficiální cestou. Bylo přislíbeno, že po zjištění z jakého zdroje tato 
informace přišla, bude odpovězeno.  
 
 

4. Informace ze Senátu PČR. 
 

Senátor Marek Ošťádal zmínil, že v Senátu se stále projednává pandemický zákon, dále, že se řeší volební 
zákon, a již došlo i k jeho prezentaci. V podstatě vlastně jde o to, aby se zachovalo vše, tak jak to bylo 
doposud. Změna by měla nastat v systému sčítání hlasů, kde se bude rozlišovat, zda volič dal křížek 
straně, nebo osobě na kandidátce. Dříve křížky znamenaly hlasy straně a nikoli jednotlivcům. Tato změna 
by se měla projevit, ale až v příštích komunálních volbách. Tímto se zabývá i doc. Lebeda na UP 
v Olomouci.  
 
 

5. Informace z krajského zastupitelstva. 

 

Mgr. Marta Husičková jako členka Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) informovala o posledním 

jednání ZOK. Stěžejní byl bod, kde se diskutovalo, kdy bude na program zařazeno projednávání činnosti 

organizace Správa silnic Olomouckého kraje, protože ve vystoupení k tomu Ing. Zahradníček sdělil, že se 

současným obsahem auditu nesouhlasí.  

Ostatní projednávané body byly schváleny bez problémů. Poukazovala na to, že dotace na podporu 

infrastruktury se přidělují pouze obcím do 2 000 obyvatel, a na větší obce se již nedostává.  Ve věci 

krajského školství, které řeší především Ing. Veronika Machowská z MAS Šternbersko, bylo dohodnuto, 

že 12.4. 2022 bude na kraji velké jednání, které se bude týkat tzv. středního článku a regionálního 

partnerství. Problém vidí hlavně v tom, že OK jako zřizovatel středních škol nemá dostatek finančních 

prostředků potřebných na jejich údržbu a rekonstrukci.  

  
 
6. Aktuální řešení situace kolem zdražování energií. Viz bod. č. 3. 

 
 

7. Různé. 
 

Jiří Řezníček informoval o doručené zprávě k možné podpoře města Chlumec nad Cidlinou, která se soudí 
s vlastníkem pozemku ve sporu o spadané listí z obecního stromu na jeho pozemek. Pokud by se takto 
s obcemi soudilo více vlastníků soukromých pozemků, vidí v tom do budoucna velkou hrozbu. Obrátil se 
na senátora Marka Ošťádala, jestli by se takovým kauzám nemohlo předejít vhodnou legislativní úpravou. 
Senátor požádal o zaslání bližších podkladů k tomuto problému.  



Ing. Jaroslav Brzák se vyjádřil k této kauze jako k letitému problému zapříčiněnému nedobrými 
sousedskými vztahy, a že do budoucna bude nutné v tomto ohledu dělat větší osvětu. Poukázal, že na 
toto téma by bylo vhodné uspořádat samostatný seminář např. „Vesnice a krajina“, protože stromy v obci 
zastávají více svých funkcí.  
Tomáš Šulák informoval, že dne 10.5. 2022 se bude konat krajské shromáždění SMS ČR, na které všechny 
přítomné srdečně zve. Pozvánky budou zaslány na SPOV OK.  
Kateřina Kapková sdělila, že koncem března se v Majetíně uskuteční seminář „Spisová služba“, po 
upřesnění termínu rozešle pozvánky.  Dne  6.9. 2022 se ve spolupráci s CSV uskuteční seminář k PRV 
společně s krajským SMS ČR.  
 
 
 
 

 
 
 
                            Zápis vyhotovil:                            Schválil:                                Schválil:      

Datum:              25. 2.2022                                     25.2.2022                             25.2. 2022 

Jméno:               Josef Londa, v.r.                           Jiří Řezníček, v.r.                Tomáš Šulák, v.r. 
                                tajemník                                       předseda                              předseda 
 

 

 

 

Podpis:     …………………………………………….     ………………………………………..     …………………………………………. 

 

 

 

 

 


